

Q 搜索

专题专栏

新闻中心

Ê

通知公告

信息门户

电子期刊

图书馆

科技期刊

湖北省农业科学院 HUBEI ACADEMY OF AGRICULTURAL SCIENCES

★最近热搜

党建之窗

全站搜索科研平台\农业技术\成果...

农业科技"五五"工程

通知公告

网站首页 单位概况 科学研究 成果转化与服务 人才队伍

您当前所在的位置: 首页 > 科学研究 > 科技成果 > 科技成果



经作所蔬菜团队在国际学术期刊《International Journal of Molecular Sciences》上发 表萝卜资源文章

发布日期: 2023-01-30

② 来源: 经作所

┙ 作者: 严承欢

近日,经作所蔬菜团队在国际学术期刊《International Journal of Molecular Sciences》(JCR一区,IF=6.208)在线发表题为"Gene tic diversity analysis and core germplasm collection construction of radish cultivars based on structure variation markers" 的研 究论文。

该研究以蔬菜团队近二十年收集的萝卜种质为基础,采用结构变异分子标记对217份萝卜种质进行基因分型,并进行遗传多样性及群 体结构分析。研究结果显示已收集的217份萝卜种质可分为三个主要类群,且不同群体之间存在中等程度以上的遗传分化。此外,群体的 分类与种质的地理分布以及叶表型存在一定的相关性。本研究共筛选出43份核心种质资源,基于以上核心种质建立了新的萝卜胞质不育 系,并培育出了3个优良的萝卜新品种"楚玉2号""楚翠2号""紫美人"。以上结果将对培育高品质萝卜新品种提供材料资源与理论指 导。

李逍瑶硕士研究生和崔磊副研究员为论文共同第一作者,邱正明研究员和严承欢副研究员为通讯作者,省农科院经作所为通讯单位。 该论文获国家自然科学基金青年基金项目(31902058),国家重点研发计划项目(2021YFD1600303),现代农业技术体系国家大宗蔬菜岗位 科学家项目(CARS-23-B06), 省农科院经作所重大培育项目(2022JZKC001)以及省农科院青年拔尖人才培养计划项目的支持。





Article

check for updates

Citation: Li, X.; Cui, L.; Zhang, L.;

X.; Jiao, Z.; Yang, W.; Qiu, Z.; et al.

Huang, Y.; Zhang, S.; Chen, W.; Deng,

Genetic Diversity Analysis and Core

Germplasm Collection Construction

Structure Variation Markers. Int. J.

Mol. Sci. 2023, 24, 2554. https://

doi.org/10.3390/ijms24032554

of Radish Cultivars Based on

Genetic Diversity Analysis and Core Germplasm Collection Construction of Radish Cultivars Based on Structure Variation Markers

Xiaoyao Li 1,2,†, Lei Cui 1,3,†, Lei Zhang 4, Yan Huang 1,3, Shuting Zhang 1,3, Weifang Chen 1,3, Xiaohui Deng 1,3, Zhenbiao Jiao 1,3, Wenjie Yang 2, Zhengming Qiu 1,3,* and Chenghuan Yan 1,3,*

- Key Laboratory of Ecological Cultivation on Alpine Vegetables (Co-Construction by Ministry and Province), Ministry of Agriculture and Rural Affairs, Institute of Economic Crops, Hubei Academy of Agricultural Sciences, Wuhan 430063, China
- ² Key Laboratory of Horticultural Plant Biology, Ministry of Education, College of Horticulture and Forestry Sciences, Huazhong Agricultural University, Wuhan 430070, China
- 3 Hubei Key Laboratory of Vegetable Germplasm Enhancement and Genetic Improvement, Wuhan 430063, China
- Jiangsu Key Laboratory of Phylogenomics and Comparative Genomics, School of Life Sciences,
- Jiangsu Normal University, Xuzhou 221116, China
- Correspondence: qiusunmoon@hbaas.com (Z.Q.); yanch@hbaas.com (C.Y.)

† These authors contributed equally to this work.

Abstract: Radish is an economically important root vegetable worldwide. In this study, the 217 cultivated radish accessions were collected and genotyped. To detect the genotypes of these accessions, a total of 24 structure variation (SV) markers distributed on nine chromosomes were employed to analyze genetic diversity and construct a core germplasm collection of radish. The results of polymorphism information content (PIC) indicated a good polymorphism of these SV markers. Population structure analysis and principal component analysis (PCA) results showed that the 217 radish accessions fell into three main populations (P1, P2, and P3). Genetic diversity analysis showed that these populations were highly associated with geographical distribution. The values of the fixation index (F_{ST}) indicated a high genetic diversity between P2 and P3, and a moderate genetic diversity between P1 and P2, and P1 and P3. Furthermore, the 43 core germplasm were exploited for creating cytoplasmic male sterility (CMS) lines and cultivating new radish varieties. The high genetic diversity of 217 radish germplasms will not only provide valuable resources for future genetic mapping and functional genomic research, but also facilitate core germplasm utilization and the molecular breeding of radish.

Keywords: radish; genetic diversity; molecular marker; core germplasm collection; structure variation

上一篇: 加工所联合经作所、质标所制定国内首个香菇品质分类评价标准

下一篇:经作所棉花团队在《Chemical and Biological Technologies in Agriculture》上发表文章

版权所有: 湖北省农业科学院 备案许可号: 鄂ICP备11019910号 地址: 湖北省武汉市洪山区狮子山街南湖大道29号 邮编: 430064

√ 友情链接



